

## جريدة

يهدف هذا البحث الى المقارنة بين الاحداثيات المسقطة لـ CLARKE-1880 وهو الالييسويد المستخدم في السودان والالييسويد العالمي WGS-84 على UTM لتحديد قيمة الفرق ومعرفة الحالات التي يمكن تجاهل هذا الفرق فيها.

بمعلومية 19 نقطة في كلا النظامين وأخذ نطاق 36 أجريت المقارنة، ومنها وُجد أن الفرق في الاحداثيات الشمالية أكبر من الفرق في الاحداثيات الشرقية وقيمة الفرق الطولي لا تتعدي 250m أي أنه يمكن تجاهل هذا الفرق في الخرائط الرابع مليونية فأقل.



## Abstract

This research aim to compare between projected co-ordinates of CLARKE-1880 which is the ellipsoid that used in Sudan and the world ellipsoid WGS-84 to determine the difference and to assess where this difference can be ignored.

By examining 19 known points in both systems and zone 36, the comparison was carried out. From the results it was found to be that the difference in northing is larger than difference in easting, and the linear difference is not more than 250m which mean that it can be ignored in quarter million maps and less.